
РОДОВЫЕ ОКОНЧАНИЯ ПРИ ЛАГАТЕЛЬНЫХ В ИМЕНИТЕЛЬНОМ 

ПАДЕЖЕ ЕД. И МН. ЧИСЛЕ. (ΓΕΝΙΚΈΣ ΚΑΤΑΛΉΞΕΙΣ ΕΠΙΘΈΤΩΝ ΣΤΗΝ 

ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΉ ΠΤΏΣΗ ΕΝΙΚΟΎ ΚΑΙ ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΎ ΑΡΙΘΜΟΎ). 

ОТВЕЧАЮТ НА ВОПРОСЫ – КАКОЙ? КАКАЯ? КАКОЕ? КАКИЕ? ( 

ΑΠΑΝΤΑΝΕ ΣΤΙΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ -  ΤΙ ΕΙΔΟΣ; ΠΟΙΟΣ; ΤΙ;) 

(Делятся на четыре категории (смотрим, на что оканчивается основа). Первые 

три категории имеют по два варианта (1 вариант – ударение падает на основу, 2 

вариант – ударение падает на окончание). (Τα επίθετα χωρίζονται σε τέσσερις 

κατηγορίες (κοιτάμε σε τι τελειώνει το θέμα του επιθέτου). Πρώτες τρείς κατηγορίες 

έχουν από δύο εκδοχές (Πρώτη εκδοχή – ο τόνος πέφτει στο θέμα του επιθέτου, 

δεύτερη εκδοχή – ο τόνος πέφτει στην κατάληξη του επιθέτου).) 

1 категория: Основа 

прилагательного 

оканчивается на 

твёрдую согласную 

букву (1η κατηγορία: 

Το θέμα του επιθέτου 

τελειώνει σε σκληρό 

σύμφωνο γράμμα) 

м.р. ж.р. с.р. мн.ч пример 

Вариант А: ударение падает на основу 

(Εκδοχή Α: ο τόνος πέφτει στο θέμα) 

-ый -ая -ое -ые новый, -ая, -ое, -ые 

(καινούργιος) 

Вариант Б: ударение падает на окончание 

(Εκδοχή Β: ο τόνος πέφτει στην κατάληξη) 

-ой -ая -ое -ые молодой, -ая, -ое, -ые 

(νεαρός) 

2 категория: Основа 

прилагательного 

оканчивается на К, 

Г, Х (2η κατηγορία: 

Το θέμα που το 

επίθετο τελειώνει σε 

К, Г, Х) 

Вариант А: ударение падает на основу 

((Εκδοχή Α: ο τόνος πέφτει στο θέμα)) 

-ий -ая -ое -ие маленький, -ая, -ое, -ие  

(μικρός) 

Вариант Б: ударение падает на окончание 

((Εκδοχή Β: ο τόνος πέφτει στην κατάληξη)) 

-ой -ая -ое -ие плохой, -ая, -ое, -ие 

(κακός) 

3 категория: 

Основа 

прилагательного 

оканчивается на 

свистящие Ж, Ч, Ш, 

Щ (3η κατηγορία: Το 

Вариант А: ударение падает на основу 

((Εκδοχή Α: ο τόνος πέφτει στο θέμα)) 

-ий -ая -ее -ие хороший, -ая, -ее, -ие 

(καλός) 

Вариант Б: ударение падает на окончание 

((Εκδοχή Β: ο τόνος πέφτει στην κατάληξη)) 



θέμα του επιθέτου 

τελειώνει σε συριστικά 

Ж, Ч, Ш, Щ) 

-ой -ая -ое -ие большой, -ая, -ое, -ие  

(μεγάλος) 

4 категория: Основа 

прилагательного на 

мягкий согласный     

-Н- (ударение всегда 

падает на основу) (4η 

κατηγορία: Το θέμα 

του επιθέτου τελειώνει 

σε μαλακό σύμφωνο    

-Н- (ο τόνος πάντα 

πέφτει στο θέμα)) 

-ий -яя -ее -ие зимний, -яя, - ее, -ие 

(χειμερινός) 

 

Прилагательные, основа которых оканчивается на мягкий -Н- и с окончаниями 

-ий, -яя, -ее, -ие  

(Τα επίθετα, το θέμα των οποίων τελειώνει σε μαλακό σύμφωνο -Н-  και τα οποία 

έχουν τις καταλήξεις -ий, -яя, -ее, -ие) 
осенний (φθινοπωρινός) 

зимний (χειμερινός) 

весенний (ανοιξιάτικος) 

летний (καλοκαιρινός) 

вчерашний (χθεσινός) 

сегодняшний (σημερινός) 

завтрашний (αυριανός) 

верхний (ανώτερος, 

υψηλότερος) 

нижний (κατώτερος, από 

κάτω) 

средний (μεσαίος) 

задний (πισινός) 

дальний (μακρινός) 

ближний (κοντινός) 

 

утренний (πρωινός) 

вечерний (βραδινός) 

ранний (πρώιμος, πρόωρος) 

поздний (αργοπορημένος, 

όψιμος (για λαχανικά και 

φρούτα)) 

давний (παλιός) 

тогдашний (разг.) (τοτινός 

(καθομιλουμένη)) 

прежний (παλιός, πρώην) 

соседний (γειτονικός) 

домашний (οικιακός, 

σπιτικός) 

внешний (εξωτερικός) 

крайний (ακριανός) 

последний (τελευταίος) 

синий (μπλε) 

лишний (περίσσιος, 

παραπανήσιος) 

 

нынешний (σημερινός, 

τωρινός, φετεινός) 

теперешний (σημερινός, 

τωρινός, φετεινός) 

древний (αρχαίος) 

прошлогодний (περσινός) 

новогодний 

(πρωτοχρονιάτικος) 

пятилетний (πεντάχρονος) 

трёхлетний (τρίχρονος) 

здешний (εγχώριος, ντόπιος) 

посторонний (ξένος) 

односторонний 

(μονόπλευρος) 

разносторонний 

(ανισόπλευρος) 

многосторонний (πολυμέρης, 

πολύπλευρος)  искренний 

(ειλικρινής) 

порожний (разг.) (κενός, 

άδειος (καθομιλουμένη)) 

 

 


